



DAS WEIHNACHTSFEST VON SOLAN UND LUDVIG

SOLAN OG LUDVIG – JUL I FLÅKLYPA / THE CHRISTMAS OF SOLAN & LUDVIG



Rasmus A. Sivertsen, geboren 1972, studierte Animation an der Hochschule Volda und gehört zu den aktivsten Trickfilmern der skandinavischen Animationsindustrie. Seinen ersten Langfilm "Captain Sabertooth" drehte er 2003 gemeinsam mit Stig Bergqvist, es folgten "Kurt Turns Evil" (2008) und "Ploddy the Police Car Makes a Splash" (2010).

Rasmus A. Sivertsen was born in 1972, studied animation at Volda University College and has become one of the busiest animators in the Scandinavian animation industry. He made his first feature, "Captain Sabertooth" in 2003, working with Stig Bergqvist, and went on to make "Kurt Turns Evil" (2008) and "Ploddy the Police Car Makes a Splash" (2010).

A madcap new animated feature about the idiosyncratic residents of Flåklypa village, as invented by Norwegian author Kjell Aukrust. Even in the sleepy village of Flåklypa, it's impossible to imagine Christmas without snow. So Solan and Ludvig persuade inventor Reodor Felgen to build the most powerful snow machine ever seen. It all goes a bit pear-shaped when the machine ends up in the hands of small-town journalist Pløsen, who hopes to finally garner proper headlines with a record snowfall. When the machine takes on a mind of its own, Ludvig the hedgehog has to overcome his fears. The story for this puppetoon was written by Harald Sommerin Simonnæs, based on the famous book series by Kjell Aukrust. The characters were first seen in "Pinchcliffe Grand Prix" (Ivo Caprino, 1975), which became one of the most popular Norwegian films of all time, and is traditionally shown in Norway at Christmas.

Eine neue verrückte Animations-Geschichte über die eigentümlichen Bewohner des Dörfchens Flåklypa, einst erfunden von Schriftsteller Kjell Aukrust. Ein Weihnachten ohne Schnee ist auch im verschlafenen Flåklypa unvorstellbar. Solan und Ludvig überreden deshalb den Erfinder Reodor Felgen dazu, die mächtigste Schneemaschine der Welt zu bauen. Durch eine Panne gerät sie in die Hände des Dorf-Journalisten Pløsen, der mit einem Schneerekord endlich große Schlagzeilen machen will. Als die Maschine außer Kontrolle gerät, muss Igel Ludvig seine Angst überwinden. Puppentrickfilm nach einer Geschichte von Harald Sommerin Simonnæs, basierend auf den berühmten Geschichten aus der Feder von Kjell Aukrust. Der Vorgänger „Hintertupfinger Grand Prix“ (Ivo Caprino, 1975) ist bis heute einer der erfolgreichsten norwegischen Filme und läuft dort traditionell zu Weihnachten im Fernsehen.

Norwegen 2013, 76 Min., deutsch gesprochen, empfohlen ab 5

R: Rasmus A. Sivertsen B: Karsten Fullu K: Janne Hansen, Morten Skallerud D: Kari Ann Grønsund (Solan), Trond Høvik (Ludvig), Trond Brønne (Reodor Felgen), Kåre Conradi (Frimand Pløsen) P: Cornelia Boysen, Maipo Film AS WS: TrustNordisk Ap F: Norwegian Film Institute

Do 30.10.
13:45h
CS1

So 2.11.
14:00h
Koki